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Voorzitter: de heer Kurt De Loor 

Vraag om uitleg van mevrouw Joke Schauvliege tot 
de heer Geert Bourgeois, Vlaams minister van Be-
stuurszaken, Buitenlands Beleid, Media en Toerisme, 
over de vermindering, vereenvoudiging en verbete-
ring van de regelgeving voor het verenigingsleven en 
de vrijwilligers 

De voorzitter: Mevrouw Schauvliege heeft het woord. 

Mevrouw Joke Schauvliege: Mijnheer de voorzitter, 
mijnheer de minister, in het Vlaams regeerakkoord was 
de administratieve vereenvoudiging een van de speer-
punten van het akkoord. Er zou worden verholpen aan 
de overbodige formulieren, vergunningen, administra-
tieve verplichtingen, taksen en lastige wetgeving. 

Ondertussen is er wat actie ondernomen. Zo is er een 
enquête geweest bij vrijwilligers en het verenigings-
leven, onder andere via de website www.samenvereen-
voudigen.be. Er is ook een soort campagne gevoerd bij 
de lokale adviesraden die konden signaleren waar de 
knelpunten zitten en waar de administratieve last voor 
verenigingen en vrijwilligers ligt. Die campagne liep 
van 26 oktober 2006 tot 28 februari 2007. Dit alles  
resulteerde in een eindrapport dat op 20 juli 2007 werd 
voorgesteld, ook aan de Vlaamse Regering. 

Dit eindrapport bevat heel belangrijke aanbevelingen en 
interessante informatie over hoe de knelpunten kunnen 
worden weggewerkt. Mijnheer de minister, hoe zullen 
die knelpunten concreet worden aangepakt? In het eind-
rapport staat dat dit thematisch zal gebeuren. Zal er een 
prioriteitenlijst worden opgemaakt?  

Het rapport is immers vrij lijvig, en ik kan me voorstel-
len dat niet alles tegelijk kan worden weggewerkt. Ik 
verwijs naar Nederland waar een gelijkaardige operatie 
is voltooid. Daar werden 25 prioriteiten vooropgesteld 
om de 25 meest gebruikte formulieren tegen 2008  
begrijpelijker te maken en af te bouwen. Wat zijn voor u 
de meest prangende knelpunten, en hoe zullen die wor-
den aangepakt? Is er een concreet actieplan? Zo neen, 
tegen wanneer kunnen we dat verwachten? 

De voorzitter: Minister Bourgeois heeft het woord. 

Minister Geert Bourgeois: Mijnheer de voorzitter, 
mevrouw Schauvliege, ik dank u voor uw vraag, want ze 
bewijst dat u de zaken blijft opvolgen. Administratieve 
vereenvoudiging was en blijft een speerpunt voor de 
Vlaamse Regering en we nemen daartoe brede initiatie-
ven, ook met betrekking tot het verenigingsleven. De 

knelpunten die betrekking hebben op het Vlaamse 
overheidsniveau werden ingedeeld in vier thema’s: 
milieu, jeugd, Vlaanderen Feest en sport. 

In de loop van deze maand start per thema een aparte 
werkgroep. De werkgroepen bestaan uit vertegenwoor-
digers van mijn kabinet, het kabinet van minister  
Anciaux, de dienst Wetsmatiging, het Agentschap 
Sociaal-Cultureel Werk en het Departement Cultuur, 
Jeugd, Sport en Media. Aan de werkgroepen neemt 
ook de contactpersoon ‘reguleringsmanagement’ van 
het beleidsdomein van een bepaald thema deel.  
Momenteel worden die werkgroepen opgestart. 

Voor het thema ‘sportsector’ wordt een plan van aan-
pak voor twee van de drie suggesties en een argumen-
tatie voor de derde zo snel mogelijk door BLOSO  
bezorgd. Voor het thema ‘attest animator jeugdwerk’ is 
de eerste samenkomst van de werkgroep gepland op 17 
oktober om 14 uur. Voor de andere twee thema’s zijn 
uitnodigingen verstuurd om een datum te plannen. 

In deze werkgroepen worden de knelpunten bestudeerd 
en de gesuggereerde oplossingen getoetst op hun haal-
baarheid. Op basis daarvan wordt een concreet actie-
plan opgemaakt. Het werken met prioriteiten wordt in 
de werkgroepen opgenomen.  

De werkgroepen moeten zelf per thema vastleggen wat 
de prioriteiten zijn. De bevoegde administratie maakt 
zelf een plan op en legt de prioriteiten vast. Die draagt 
dan ook de verantwoordelijkheid om na te gaan wat 
haalbaar is en hoe de zaken kunnen worden aangepakt. 
Mijn kabinet speelt een ondersteunende rol. 

De knelpunten die betrekking hebben op het lokale 
niveau worden aan de VVSG en VVP bezorgd. Admi-
nistratieve lasten die zich op het federale niveau bevin-
den, zullen aan de nieuwe federale regering worden 
bezorgd. In afwachting van de vorming van een nieuwe 
federale regering worden deze punten al aan de Dienst 
voor administratieve vereenvoudiging overgemaakt. 

Het concrete actieplan zal nog in de loop van 2007 
worden opgesteld. De voortgang van het actieplan zal 
online op het adres www.samenvereenvoudigen.be 
kunnen worden geconsulteerd. Het zal voor iedereen 
duidelijk zichtbaar zijn wat de werkgroepen beslissen 
en hoe ver de projecten staan. De werkgroepen moeten 
nagaan welke vereenvoudigingsprojecten mogelijk zijn 
en moeten hiervoor een termijn bepalen. Deze cam-
pagne is door minister Anciaux en mezelf in samen-
werking met de verenigingen opgezet. Ik zal het actie-
plan eveneens samen met minister Anciaux opvolgen. 
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Verder kan ik nog melden dat tussen januari 2006 en juni 
2007 al zes projecten met betrekking tot de verenigingen 
zijn afgewerkt. Deze projecten betreffen de vereenvoudi-
ging van de sportregelgeving, de planlastvermindering 
voor het lokaal jeugdwerk, de meting van de administra-
tieve lasten voor het landelijk jeugdwerk, de afstemming 
op de vzw-regelgeving, de planlastverlaging voor het 
lokaal sociaal beleid en de Plus-3 Pas. In september 2007 
is nog een versoepeling inzake de billijke vergoeding 
doorgevoerd. Dit betekent dat ondertussen al zeven  
concrete plannen zijn uitgewerkt. De bijkomende actie-
plannen zullen naar aanleiding van het rapport ‘Samen 
vereenvoudigen’ worden uitgewerkt. 

De voorzitter: Mevrouw Schauvliege heeft het woord. 

Mevrouw Joke Schauvliege: Ik dank de minister voor 
zijn antwoord. Als ik het goed heb begrepen, is het glo-
bale actieplan in feite een samenvatting van de actie-
plannen die door de verschillende werkgroepen worden 
opgesteld. Op zich is het een goede zaak dat de werk-
groepen nagaan wat zoal kan gebeuren en vervolgens 
concrete acties plannen. Ik maak me echter zorgen dat 
het bij het maken van plannen zou blijven. In de praktijk 
is er nog niet veel tastbaars gebeurd. 

Volgens de door de minister vooropgestelde timing 
zouden de werkgroepen tegen eind 2007 klaar moeten 
zijn. Betekent dit dat elke werkgroep een feitelijke dead-
line heeft gekregen en dat elke werkgroep tegen het 
einde van 2007 een concreet actieplan moet hebben? Of 
kunnen de werkgroepen zich tot vrijblijvende aanbeve-
lingen zonder concrete engagementen beperken? 

Ik zou de minister willen aansporen om een concrete 
timing te hanteren. Dit zou iedereen immers stimuleren 
om hier op een degelijke wijze aan voort te werken. 
Binnen twee jaar zal het eerste grote rapport van deze 
Vlaamse Regering worden opgemaakt. Ik hoop dat er 
tegen dan ook concrete realisaties zullen zijn. 

De voorzitter: Minister Bourgeois heeft het woord. 

Minister Geert Bourgeois: Het is uitdrukkelijk de be-
doeling dat alle actieplannen in 2007 worden afgewerkt. 
Elke themawerkgroep heeft zijn opdracht gekregen. De 
actieplannen zullen online kunnen worden geconsulteerd. 
Ik heb daarnet verklaard dat de themawerkgroepen nu van 
start gaan. Hieruit mag niet worden afgeleid dat voordien 
nog geen werk is geleverd. Zoals ik daarnet al heb mee-
gedeeld, zijn al zeven concrete zaken gerealiseerd. 

Dit geldt tevens voor de andere departementen en  
beleidsdomeinen. De werkzaamheden worden op een 
aantal concrete zaken gefocust. Ondertussen gebruikt 
elke minister de compensatieregel om vereenvoudi-
gingsprojecten op te zetten. Volgens mij zal de Vlaamse 
Regering een goed rapport krijgen. 

Ik ben ervan overtuigd dat veel zaken met betrekking 
tot elk beleidsdomein zullen zijn vereenvoudigd in de 
loop van de huidige legislatuur. Bovendien is de 
Vlaamse overheid de enige overheid in dit land die 
deze problematiek systematisch aanpakt. We meten de 
bijkomende en de verdwijnende lasten. Het zou uiter-
aard makkelijker zijn om enkel wat verdwijnt te meten. 
We brengen echter de nodige fair play op om ook wat 
er bijkomt, te meten. Er is voor elke minister en voor 
elk beleidsdomein een scorebord. 

Ik heb er vertrouwen in dat alles vlot zal verlopen. De 
themawerkgroepen zullen uiteraard moeten onderzoe-
ken of alle voorstellen ook haalbaar zijn. Mevrouw  
Schauvliege heeft daarnet naar formulieren verwezen. Het 
vereenvoudigingsprogramma voor formulieren en de 
bijbehorende website lopen ondertussen parallel verder. 

De voorzitter: Mevrouw Schauvliege heeft het woord. 

Mevrouw Joke Schauvliege: Ik apprecieer het voor-
nemen van de minister om in de diepte te werken en 
grondig werk te leveren. Ik heb echter een beetje schrik 
dat tijdens de consultatieronde al te concrete verwach-
tingen zijn geschapen. De verenigingen en de vrijwilli-
gers hebben de vraag gekregen een lijst van wat hen 
hindert op te stellen. Zij verwachten nu uiteraard dat de 
door hen gesignaleerde zaken zullen worden aange-
pakt. Ik wil de minister dan ook vragen om hier vol-
doende aandacht aan te besteden. 

Ik weet dat er al heel wat is gebeurd. Er zijn al heel wat 
projecten opgestart en er zijn al resultaten geboekt. Het 
zou een goede zaak zijn indien dit alles wat meer zou 
worden gecentraliseerd. Een duidelijke oplijsting zou 
ons meer zicht bieden op de reeds gerealiseerde ver-
eenvoudigingen. 

Minister Geert Bourgeois: Aangezien het Vlaams 
Parlement hierom heeft verzocht, zal in de beleidsbrief 
een volledig overzicht van de realisaties worden opge-
nomen. Een beleidsbrief moet ook een overzicht van 
het gevoerde beleid bieden. 

Wat de concrete actieplannen betreft, heb ik enkel de 
werkwijze toegelicht. Hoewel ik geen paraplu wil 
opentrekken, moet ik voor het overige naar minister 
Anciaux verwijzen. Elke minister moet met betrekking 
tot zijn beleidsdomeinen bepalen welke regelgeving hij 
nastreeft. Zijn administratie en hijzelf beschikken hier-
voor over de nodige kennis van zaken. De minister 
moet bepalen wat al dan niet haalbaar is. Mijn kabinet 
en ikzelf werken aan de wetsmatiging. Wij gaan niet in 
op de inhoud van de projecten. 

De inhoud en de vorm van een vereenvoudiging zijn 
uiteraard steeds met elkaar verbonden. Het is een 
kwestie van beleidskeuzes. Onlangs heeft de Europese 
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Commissie voorgesteld om de publicatie van de jaar-
rekeningen voor kleine ondernemingen niet langer  
verplicht te maken. Het bedrijfsleven beschouwt de 
jaarrekeningen echter als een nuttig instrument en heeft 
hiertegen geprotesteerd. Het afschaffen van die publica-
tieverplichting zou natuurlijk in een grote score resulte-
ren. Het is in feite een balans. 

Ik maak natuurlijk beleidskeuzes, en wij bepalen doel-
stellingen. Als ze worden afgeschaft, bereikt men de 
grootst mogelijke vereenvoudiging. De vraag is natuur-
lijk of dat haalbaar is. Daarom moeten de betrokken 
ministers binnen hun bevoegdheidsdomein keuzes  
maken. Als ze iets willen realiseren, dan moet dat op een 
zo eenvoudig mogelijke wijze gebeuren, zonder dat ze 
bijvoorbeeld gegevens twee keer opvragen. Uw vragen 
over de concrete uitwerking zou u best voorleggen aan 
mijn collega. 

De voorzitter: Het incident is gesloten. 

Vraag om uitleg van de heer Jan Verfaillie tot de 
heer Marino Keulen, Vlaams minister van Binnen-
lands Bestuur, Stedenbeleid, Wonen en Inburgering, 
over de betrokkenheid van de lokale besturen bij de 
onderhandelingen over een nieuwe rechtspositie voor 
het gemeentepersoneel 

De voorzitter: De heer Verfaillie heeft het woord. 

De heer Jan Verfaillie: Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister, collega’s, mijn vraag over de betrok-
kenheid van de lokale besturen bij de onderhandelingen 
die moeten leiden tot de uitwerking van een nieuwe 
rechtspositie voor het gemeentepersoneel is ondertussen 
deels gedateerd. Toch lijkt het me belangrijk om hier de 
context van het probleem te bespreken en ook de wijze 
waarop het is afgehandeld. 

Op 13 juli 2007 keurde de Vlaamse Regering het besluit 
houdende minimale voorwaarden voor de personeels-
formatie, de rechtspositieregeling en het mandaatstelsel 
van het gemeente- en provinciepersoneel principieel 
goed. Dit is een uiterst belangrijke uitvoering van het 
Gemeente- en Provinciedecreet. De goede werking van 
gemeenten en provincies hangt immers onlosmakelijk 
samen met de kwaliteit van hun personeel. 

Het rekruteren en het aanbieden van een aantrekkelijke 
loopbaan aan deze personeelsleden is dan ook een be-
langrijke opdracht voor elk bestuur. Het is een opdracht 
waarvoor het hoger vermeld besluit een werkbaar kader 
moet aanbieden. De medewerking van de werkgevers 
van dit personeel – de gemeenten en de provincies – aan 

de concrete uitwerking van dit besluit is dan ook essen-
tieel. Ik denk dat niemand dat zal ontkennen. 

Het was dan ook positief dat Vlaanderen een oplossing 
had gevonden om de federale wetgeving die het de 
gemeenten en de provincies onmogelijk maakt om over 
deze materie mee te onderhandelen, te omzeilen en een 
samenwerkingsovereenkomst te sluiten die moet toela-
ten om deze besturen toch bij de onderhandelingen te 
betrekken. Recent raakte evenwel bekend dat twee van 
de drie vakbonden de samenwerkingsovereenkomst 
hebben opgezegd. De VVSG als werkgeversdelegatie 
is niet langer welkom op de onderhandelingen van het 
Comité C over de nieuwe rechtspositie van het ge-
meentepersoneel. 

De vakbonden zegden naar verluidt de overeenkomst 
niet op vanwege eventuele problemen die zij zouden 
hebben met de overeenkomst op zich, maar wel om de 
verdere besprekingen over de rechtspositie te kunnen 
blokkeren. Dat is nog nooit gebeurd. Ik ken geen enkele 
werkgeversorganisatie die niet rechtstreeks kan onder-
handelen met de werknemersorganisaties. In dit geval 
wordt de VVSG bij de gesprekken in het Comité C niet 
betrokken. Als mijn informatie juist is, dateert de sa-
menwerkingsovereenkomst van 1992. Het is de eerste 
keer dat twee vakbonden de overeenkomst opzeggen. 
De regering neemt nog deel aan de onderhandelingen, 
maar de lokale besturen worden buitenspel gezet. 

De wetgeving in kwestie is federale materie. Zonder 
daar grote uitspraken over te willen doen, vind ik het 
bijzonder ongehoord dat lokale besturen niet recht-
streeks een kaderovereenkomst met de werknemers-
organisaties kunnen afsluiten. 

Mijnheer de minister, welke maatregelen heeft de 
Vlaamse Regering genomen om de gevolgen van de 
opzegging van de samenwerkingsovereenkomst op te 
vangen? Acht u het aangewezen om in die context 
verder te onderhandelen over deze aangelegenheid? 
Hoe denkt u dat de zaak zal evolueren? U kunt daar 
ook niets aan doen, u staat machteloos. Kloppen de 
berichten van de VVSG op haar website en in haar 
periodiek dat de ontwerptekst van 13 juli aspecten 
bevat waarover niet overlegd werd met de gemeenten? 
Zo ja, wat is daar de reden voor? 

De voorzitter: De heer Maes heeft het woord. 

De heer Jacky Maes: Mijnheer de voorzitter, ik stel 
vast dat een afgevaardigde van de VVSG deze vraag 
stelt. (Opmerkingen/Rumoer) 

Er is iets dat me stoort. De VVSG vertegenwoordigt de 
Vlaamse steden en gemeenten, maar ik zou ze niet 
onmiddellijk als een werkgeversorganisatie bestempe-
len. De Vlaamse Regering is aanwezig bij de onder-


